
 

Eesti Koostöö Kogu nõukogu erakorralise koosoleku protokoll 

02/2022 
 

7.juuni 2022  

Algus: 11:30 

Lõpp: 13:20 

Toimumise koht: Toom-Kooli 17 

 

Osa võtsid: Kaie Karniol, Külli Taro, Ülar Mark, Andres Kütt, Arko Olesk,  

Puudus: Ott Oja (edastas elektrooniliselt oma seisukoha päevakorrapunktidele 3 ja 4) 

Kutsutud: EKK (Eesti Koostöö Kogu) tegevuhataja Kairi Tilga 

Protokollis: Kaie Karniol 

 

Päevakord: 

1. EKK Juhataja tegevusülevaade 

2. HARTA uuendamine 

3. EKK Juhatajale tulemustasu määramine 2021. aasta eest 

4. EKK Juhataja lepingu pikendamine 

 

1. EKK juhataja tegevusülevaade 

 

EKK juhataja andis ülevaate 2022 esimese viie kuu tegevustest ja tulemustest. 

Vt slaidid. 
EKK poolaasta 

2022.pdf  

EIA peatoimetaja ülevaade askade seisust on esitatud kirjalikult: 
EIA 2023 ülevaade 

asjade seisust 02.06.2022.docx:  

 

Arutelu käigus tõusetunud teemad:  

• EIA tekstid: nõukogu liikmed on valmis samuti n.ö eelretsensentideks hakkama. 

Eelduslikult saame peatükid lugemiseks septembris (juhataja räägib peatoimetajaga, 

annab teada) 

• Digi-EIA: sellega ei ole jõutud tegeleda, uuel EIA assistendil on ka digitaust. Andrese 

talgute ettepanek vajab nüüd sisustamist ja ka andmetele võiks link olla. Juhataja kutsub 

selleks eraldi koosoleku 

• KOV konverents veebruaris – osavõtt oli arvukas (kohapeal, zoomis, FB-s), sh nii 

praktikud kui akadeemikud, ja tagasiside samuti hea. Küllilt väga hea päevajuhtimine! 

On hiljem küsitud kontakte nende näidislugude kohta, mis näitab, et teema läheb korda. 

• Rahvaalgatus. Statistika vt slaididelt. Sealjuures võiks statistikat nõukogule näidata (ja 

tegelikult ka EKK veebilehel) ka aastate lõikes, et trende näeks. Uus teema on 

võõrkeelsetele algatustele elementaarne eestikeelne tõlge tekitada. Uus teema on üle-

Euroopalised algatused, mis küll meie RA kaudu ei käi, aga info peaks olema – kuhu ja 

kuidas ettepanekud esitada saab. 



• Koolide kaasav eelarve – kuidas sellele rohkem reklaami teha. Eelmises „lennus“ oli 3 

kooli, kellel kõigil erinevad aga väga head kogemused. Sügisel alustab järgmine grupp 

9 kooliga. Vt plaane ka slaididelt. 

• Raamatukoguprojekt „Kohalike dialoog kohalikus raamatukogus“ käivitus märtsist. 12 

raamatukoguhoidjat on nüüd koolitatud ja viivad 06.06-10.06.2022 läbi dialooginädalt. 

Sügiseks teeme pilootprojekti mõju hindamise ja otsustame, mis sellest edasi saab.  

• Kodukoha kompass – elab täiesti oma elu. Näitust on tellinud väljapool rännutuuri 

mitmed KOV-d. Meil ei ole küll neile lektoreid kaasa anda, aga materjalid jm on olemas. 

EKK alustas 2022. a kevadel ka näituse tulemuste tutvustamist volikogudele, millega 

jätkatakse sügisel. Juunis lansseeritakse www.inimareng.ee veebilehel vabavarana kõik 

näituse tekstid, kompass-ketta paigahindamise juhendid ja 12 esmakordselt kokku 

kogutud näidislugu läbi katsetatud ruumisekkumistest Eestis. „Kodukoha kompass“ on 

üks edukamaid järeltegevusi EIA populariseerimisel. 

 

Otsustati:  

1.1 Nõukogul võtta tegevusülevaade teadmiseks 

1.2 Juhatajal lisada 2022.a  tegevusplaan EKK veebilehele 

1.3 Nõukogul olla valmis sügise alguses lugema ja tagasisidestama EIA peatükke 

1.4 Juhatajal korraldada lähiajal digi-EIA teemaline koosolek (Andrese kaasatus oluline) 

 

2. Harta uuendamine 

Harta vastuvõtmise kohustus tuleneb EKK põhikirjast. Oleme varasemalt nõukogus kokku 

leppinud, et EIA fookusteema=Harta, sest rohkemaks pole meil ressursse. Töös oleva EIA 

fookusteema valikusse said kaasatud kõik EKK võrgustiku liikmed, kes soovisid. Seega on nad 

ka Harta sisuga kursis. EKK juhataja on esmase teksti kirja pannud ning tõstab selle täienduste 

tegemiseks googledocs’i. Seejärel saab nõukogus kinnitada ning Harta osalistele edastada. 

 

Eraldi teema on, kuidas rõhutada meie rolli demokraatia edendamisel (mis on kõigi Hartade n.ö 

katusteema). Demokraatia edendamise on võtnud oma sihiks ka SA Domus Dorpatensis, mis 

põhineb annetustel ja projektide kirjutamisel, nendega koostöö on kindlasti vajalik. 

Idee järgmiseks EIA-ks: erinevad inforuumid ja dialoogi võimalus/võimekus. Oskame dialoogi 

puudumist hästi diagnoosida, aga mis oleksid lahendused? 

 

Otsustati:  

2.1 Nõukogu liikmetel teha ettepanekud Harta teksti täiendamiseks hiljemalt 3. juuliks. 

Juhatajal ettevalmistada kaaskiri pöördumisega Harta osaliste poole. 

 

3. EKK juhatajale tulemustasu määramine 2021. aasta eest 

Nõukogu on üksmeelselt seisukohal, et juhataja on teinud väga head tööd: eelmise aasta 

tegevusplaan on täidetud ja sisukuse poolest ka ületatud. Väga tegus aasta on olnud. 

Lisaks leiab nõukogu, et tulemustasu määramisel tuleb arvesse võtta ka asjaolu, et eelmise aasta 

tulemustasu jäi määramata, kuna leping Sotsiaalministeeriumiga EIA rahastamiseks oli 

ebakindel ning püüdsime kõiki ressursse hoida EIA jaoks. 

 

Otsustati:  

3.1 Maksta EKK juhataja Kairi Tilgale 2021. aasta eest tulemustasu kolme kuupalga 

ulatuses.  

 

4. EKK juhataja lepingu pikendamine 

http://www.inimareng.ee/


Nõukogu hinnangul on EKK juhataja Kairi Tilga oma ülesannetega väga hästi toime tulnud, 

tema visioon EKK tulevikust kattub nõukogu nägemusega, ta on seda ellu viinud seni ning 

valmis jätkama.  

 

 

Otsustati:  

4.1 Nõukogu esimehel pikendada juhatajaga teenistuslepingut järgmiseks 3-aastaseks 

perioodiks. 
 

 

Nõukogu protokoll on allkirjastatud digitaalselt. 

 

Kaie Karniol                                                              Külli Taro 

Andres Kütt      Ott Oja (punktid 3 ja 4)   

Ülar Mark              Arko Olesk 
 

 


